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Deltagere: 

Kenneth Høfler, Birte Juul Pedersen, Helge Larsen, Birgit Stokbro, Annette Lønk, Torben Nymann, 

Gert Thorsen og Anette Guldfeldt. 

Fra administrationen: forretningsfører Pia Hesselvig (ref.) 

 

Afbud: Birger Brix 

 

 

Dagsorden for organisationsbestyrelsesmødet er: 

 
1. Godkendelse af sidste mødereferat 
2. Orientering fra formanden 
3. Orientering fra administrationen 
4. Nybyggeri/renovering  

a) Status helhedsplaner 
b) Oplæg om Jammerbugt (bilag) 

5. Tabt arbejdsfortjeneste 
6. Udlejningssituationen 
7. Budgetkontrol 
8. Eventuelt 

 

 

1. Godkendelse af sidste mødereferat 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen foretager endelig godkendelse referat fra 
organisationsbestyrelsesmøde den 16. august 2021 
 
Beslutning: 
Referatet blev godkendt. 

 
 
2. Orientering fra formanden 
Kenneth aflagde vedlagte beretning.  
 
 
3. Orientering fra administrationen 
Der er lavet et nyt, udvidet dagsordenkoncept, hvor der udsendes motiveret dagsorden forud for 
mødet. Bestyrelsen er tilfredse med den nye måde at gøre det på.  
 
 
4. Nybyggeri/renovering  

Lukket dagsorden 

5. Tabt arbejdsfortjeneste 
Godtgørelse for tabt arbejdsfortjeneste kan ydes, hvis godtgørelsen modregnes i bestyrelsens samlede 
vederlagsbeløb eller i det afsatte byggesagshonorar, hvis mødedeltagelse sker i forbindelse med 
bygge-og renoveringssager. Organisationsbestyrelsen har tidligere besluttet, at vederlaget fordeles 
ligeligt blandt bestyrelsens medlemmer. Med mindre organisationsbestyrelsen meddeler andet, vil 
administrationen udbetale beløbet efter denne fordelingsnøgle ved regnskabsårets udløb. 
 
Lejerbos hovedbestyrelse opfordrer til, at de enkelte medlemsorganisationer fastlægger regler for 
tabt arbejdsfortjeneste. 
Udbetaling af tabt arbejdsfortjeneste kræver en organisationsbestyrelsesbeslutning. 
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Det er organisationsbestyrelsen der overordnet skal forholde sig til, om organisationen skal dække 
tabt arbejdsfortjeneste.  
 
Hvis organisationsbestyrelsen ønsker at dække tabt arbejdsfortjeneste, bedes følgende forhold 
drøftet: 
 

1. I hvilke situationer skal der dækkes tabt arbejdsfortjeneste. 

• Kun kurser, seminarer o.lign. eller også ved almindelige møder. 
 

2. Hvilken kontrol og procedure skal der være før der kan dækkes tabt arbejdsfortjeneste. 

• Dokumentation via lønseddel, eller er det nok med underskrift på tro og love. 
 

3. Skal udbetaling af tabt arbejdsfortjeneste godkendes af et andet bestyrelsesmedlem. 

• I alle andre sammenhænge er der altid en anden person der godkender udbetalingen. 
4. Hvor skal tabt arbejdsfortjeneste trækkes: 

• Det samlede bestyrelsesvederlag 

• Det enkelte medlems bestyrelsesvederlag       
 

Det indstilles, at organisationsbestyrelsen beslutter om der ydes godtgørelse for tabt 
arbejdsfortjeneste og retningslinjerne herfor      
 
Beslutning: 
Organisationsbestyrelsen besluttede, at der kan udbetales tabt arbejdsfortjeneste i forbindelse med 
byggeudvalgsmøder i honorarbærende byggesager.  
 
Det gives tabt arbejdsfortjeneste for deltagelse i organisationsbestyrelsesmøder i arbejdstiden, 
deltagelse i Landsrepræsentantskabsmøder og andre opgaver i relation til varetagelse til 
organisationsbestyrelseshvervet.  
 
Den tabte arbejdsfortjeneste dækkes forud for fordeling af det samlede honorar i både byggesager 
og ved deltagelse i møder i relation til organisationsbestyrelsens arbejde.  
 
Dokumentation for tabt arbejdsfortjeneste sker ved udfyldelse af tro og love-erklæring. Udbetaling af 
tabt arbejdsfortjeneste godkendes af en medarbejder regionskontoret.  
    
                           
6. Udlejningssituationen 
Markedsføring pt. er som følger nedenfor og der er forbrugt kr. 83.163,- i regnskabsår 21 / 22. 

 

• Fremhævet og eksponeret annoncering på Boligportalen   

• Busreklame - Aalborg (Sø og Øst). 
 

 

Midlertidig lejenedsættelse på Skallerupvej har en god virkning og det har givet 3 udlejninger af de 

store 5 rums. 
 
Pia gav en orientering om udlejningssituationen. 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning 
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7. Budgetkontrol 
Anette fortalte, at afdelingsbestyrelsen er blevet orienteret om, at der er en manglende indtægt i 
køkkenpuljer på ca. 1,2 mill. i afdeling 76-0. Der kan være forskellige årsager til den manglende 
indtægt, men det er ikke muligt at pege på, hvilken en af årsagerne der ligger til grund, da der ikke 
længere forefindes papirdokumentation for 20 år tilbage i tiden.  
Økonomiafdelingen har udarbejdet et notat omkring sagen, som var udsendt til 
organisationsbestyrelsen forud for mødet.  
 
Beslutning: 
Afdelingsbestyrelsen beslutter om udgiften tages over driften eller over vedligeholdelsesplanen i 
afdelingen.  
 
Formålet med punktets behandling er at sikre, problemet ikke opstår andre steder. Bestyrelsen giver 
udtryk for, at det er problematisk det ikke kan dokumenteres hvad der er gået galt. Siden 2013 ligger 
alt dokumentation elektronisk. 
 
 
8. Eventuelt 
Bestyrelsen drøftede valgmøde i BL´s 4. kreds d. 6/10. Pia eftersender invitation til Helge og følger 
op på, om Annette Lønks tilmelding er modtaget i BL.  
 
Anette gjorde opmærksom på, at afdeling 76-0 stadig har ejendomsfunktionærtimer til gode fra 
afdeling 57-0. 
 
 
Godkendt d.   /    -2021 
 
 
______________________ 
Formand 


